
Izobraževalni obisk ornitološkega 
društva iz Srbije
// besedilo: Damijan Denac, foto: arhiv DOPPS-a

Med 22. in 25. avgustom 2017 so nas na DOPPS-u obiskali kolegi iz Društva 
za zaštitu i proučavanje ptica Srbije (DZPPS). Obisk je bil študijske narave in 
namenjen tako predstavitvi našega kot tudi njihovega dela. V Ljubljani smo 
jim podrobneje predstavili raziskovalno in naravovarstveno delo Varstveno 
ornitološkega sektorja, naše delo z bazo podatkov, naravovarstvene inter-
vencije s poudarkom na pravnem varstvu narave in notranjo organiziranost 
DOPPS-a in pisarne. DZPPS s 13 zaposlenimi, 140 člani, 300 prostovoljci 
in pisarnama v Novem Sadu in Beogradu postaja velika in močna nevladna 
organizacija. Upravljanje tako močne organizacije pa je večni izziv, ki je pred 
vsemi nami. V Ljubljani so kolegi izvedli tudi javno predavanje. Radislav 
Mirić je predstavil društvo, Saša Rajkov tekoče raziskovalne dejavnosti – 
Rdeči seznam ptic Srbije, kvantitativni popis ptic in podrobne raziskave 
gozdnega jereba (Bonasa bonasia), zlatovranke (Coracias garrulus) in sokola 
plenilca (Falco cherrug). Miroslav Vračarić nas je seznanil z za nas nepred-
stavljivimi dimenzijami krivolova v Srbiji in nečloveškimi napori, s katerimi 
se prostovoljci borijo za njegovo odpravo. Za ilustracijo navajam izpis iz 
njihove baze podatkov krivolova, kjer imajo zabeležene naslednje primere 
– v vseh primerih gre za dokumentirano nelegalno početje – 212.747 ustre-
ljenih ptic, 209.612 ptic zaseženih pri tihotapljenju, 190.558 pri nelegalni 
trgovini in 772 zastrupljenih osebkov. O njihovem odličnem delu z javnostjo 
in mediji pa nam je spregovoril simpatični Slobodan Knežević – v YouTube 
vtipkajte DZPPS in si oglejte nekaj njihovih kratkih filmov. Za konec izo-
braževalnega obiska je sledil prikaz praks upravljanja v NRIM-u in NRŠZ-ju. 
Čestitke, DZPPS, tudi mi smo se veliko naučili od vas!

Uspešna gnezdilna sezona velikega skovika na Goričkem
// besedilo: Željko Šalamun, foto: Dejan Rocner

Člani Pomurske sekcije in zaposleni v JZ KP Goričko smo v letošnji gnezdilni sezoni pregledali več kot 150 gnezdilnic, ki so pri-
merne za gnezditev velikega skovika (Otus scops). Večino gnezdilnic smo postavili na SZ in SV delu Goričkega, kjer je še prisoten 
veliki skovik. Ugotovili smo, da so zasedli 21 gnezdilnic. Mladiči so se uspešno speljali v 15 primerih, druga legla so propadla. 
Zanimivo je, da v nobeni gnezdilnici ni bilo manj od treh mladičev, v dveh jih je bilo celo pet. Skovike smo v 13 gnezdilnicah tudi 
obročkali (v dveh smo bili prepozni). Vsega skupaj smo obročkali 53 osebkov, od tega 50 mladičev in tri odrasle samice. 
Najbolj nas je razveselilo, da sta letos uspešno gnezdili tudi s telemetrijskimi oddajniki opremljeni samici, Helena in Artemida. 
Helena je bila približno 580 m,  Artemida pa 750 m oddaljena od mesta, kjer sta gnezdili leta 2015. Takrat smo ju ulovili, da bi 
ugotovili, na kakšnem območju se prehranjujeta. V tem času sta torej že najmanj trikrat preleteli Saharo in se vrnili nazaj na 
Goričko. Več o tem na povezavi (Artemida je na sliki na str. 11): http://ptice.si/2014/wp-content/uploads/2016/01/201602_
Denac_K_Porocilo_Veliki_skovik_telemetrija.pdf
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